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- PREACHING NOTES -

FOCUS
This chapter starts with the triumphal entrance of Jesus into Jerusalem. It marks the
start of the last week before the crucifixion. Jesus goes to the temple and restores
the culture that he had in mind for his house of prayer. He teaches his disciples an
important lesson about faith that is not in institutions, buildings, or people, but in
God.

main points
King Jesus: Jesus publicly announces himself as the awaited messiah. The way he
is doing that shows the kingdom culture for God's kingdom: humility and love. This
is not a weak display of Jesus, rather a powerful demonstration of a king who is
humble and holy yet powerful.
A house of prayer: Jesus removes the people from the temple that use it for their
own profit and to keep others from connecting with God. His house should be a
house of prayer and connection with God, a place of hope and restoration and love.
Faith in God: In a practical prophetic act, Jesus curses a fig tree and teaches his
disciples that faith in God is not about outward appearance, but rather about trust
in the faithfulness of God which is visible through fruit in a believers life.   
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key questions
Who is Jesus for me? What is my expectation towards him? What are things that I
seek liberation from?
Reflect on Jesus the different things that are said about him as a saviour, healer,
about his grace, holiness, justice, goodness, love, wisdom, knowledge, provision,
deliverance, faithfulness... 
How can I implement humility in my everyday life?
What does it mean to do something "in faith"?
We often have fear and faith competing in our minds - What are practical ways
that I can feed my faith and starve my fears?



DER AUGENZEUGE
MARK 1:1 - 25​

[JONAS STOLLE - 16.07.2023]

- PREDIGTNOTIZEN -

FOkUS
Dieses Kapitel beginnt mit dem triumphalen Einzug von Jesus in Jerusalem. Es
markiert den Beginn der letzten Woche vor seiner Kreuzigung. Jesus geht in den
Tempel und stellt die Kultur wieder her, die er für sein Haus des Gebets vorgesehen
hatte. Er lehrt seine Jünger eine wichtige Lektion über den Glauben, der nicht an
Institutionen, Gebäude oder Menschen, sondern auf Gott gerichtet ist.

HAUPTPUNKTE
König Jesus: Jesus verkündet sich öffentlich als Messias. Die Art und Weise, wie er
das tut, zeigt die Kultur von Gottes Reich: Demut und Liebe. Dies ist keine
schwache Darstellung Jesu, sondern eine kraftvolle Demonstration eines Königs,
der demütig und heilig und doch mächtig ist.
Ein Haus des Gebets: Jesus entfernt die Menschen aus dem Tempel, die ihn zu
ihrem eigenen Vorteil nutzen und Andere davon abhalten, Gott zu begegnen. Sein
Haus sollte ein Haus des Gebets und der Verbindung mit Gott sein, ein Ort der
Hoffnung, der Wiederherstellung und der Liebe.
Der Glaube an Gott: In einer praktischen prophetischen Handlung verflucht Jesus
einen Feigenbaum und lehrt seine Jünger, dass es beim Glauben an Gott nicht um
einen äußerlichen Anschein geht, sondern um das Vertrauen in die Treue Gottes,
die durch Früchte im Leben eines Gläubigen sichtbar wird.

1.

2.

3.

SCHLÜSSELFRAGEN
Wer ist Jesus für mich? Was ist meine Erwartung an ihn? Was sind Bereiche für
mich, in denen ich Freiheit suche?
Denk über Jesus nach, über die verschiedenen Dinge, die über ihn als Retter und
Heiler gesagt werden, über seine Gnade, Heiligkeit, Gerechtigkeit, Güte, Liebe,
Weisheit, Erkenntnis, Versorgung, Befreiung, Treue... 
Wie kann ich Demut in meinem täglichen Leben umsetzen?
Was bedeutet es, etwas "im Glauben" zu tun?
Oft konkurrieren Angst und Glaube in unseren Köpfen - Welche praktischen
Möglichkeiten gibt es, meinen Glauben zu nähren und meine Ängste
"auszuhungern"?


